
Зарічненщина на шляху до ренесансу
Найбільш віддалена від обласного цент

ру Зарічненщина завжди була перифе
рією, куди в останню чергу діставалась 
цивілізація. З таким не писаним прави
лом нинішнє керівництво району аж ніяк 
не погоджується. У районі активно йде 
будівництво соціально-культурних за
кладів, значно поліпшився стан економі
ки. Чим живе Зарічненщина -  наше інтер
в’ю з головою райдержадміністрації Ана
толієм Смаглюком.

-  Анатолію Федоровичу, 
насамперед стало поміт
но, що район сам почав 
більше заробляти і в бюд
жеті з ’явились кошти на 
найнеобхідніше. Як вам це 

І вдалося?
І -  Буду відвертим -  наво- 
Ідимо порядок із нелегаль- 
І ним бізнесом. Приїжджаємо 
І в село і не йдемо відразу до 
І сільського голови, а диви- 
і мось, які заклади функціону- 
I ють у селі. І стає очевидно, 
І що люди працюють, але не 
і оформлені підприємцями. 
І Його не наказуємо, але ви- 
Імагаємо, щоб узаконив 
І свою діяльність. Те саме і з 
[ акцизом на горілчані та тю- 
і тюнові вироби. Чимало при

ватників не сплачують його в 
повному обсязі. Таким чином 
боремося за кожну гривню, 
аби вона потрапляла у місце
вий бюджет. Нам вдалося по
вернути деякі установи у ра
йон, як, приміром, військовий 
комісаріат. Таким чином 
збільшились внески від ПДФО. 
З сільським активом вироб
ляємо пріоритетні завдання і 
рухаємось до їх виконання.

-  Знаю, що активно спів
працюєте з депутатським 
корпусом обласної ради та 
народним депутатом Васи
лем Яніцьким...

-  Нам дуже пощастило з 
народним депутатом. Василь 
Петрович Яніцький -  наш 
земляк, і прикладає всі зусил

ля, аби допомогти людям на 
своєму окрузі. Об’єкти соці
альної інфраструктури пере
важної більшості сіл району 
нині ремонтуються й осучас
нюються за державні кошти, 
виділення яких добився в 
Києві Василь Петрович. Зав
дяки його можливостям ми 
нині в районі будуємо такі 
об’єкти, які поліщукам ніколи 
і не снились. Взяти хоча б 
спортивні майданчики з штуч
ним покриттям, будівництво 
стадіону в Зарічному та 
спортивно-культурного комп
лексу у Бродниці. Перед пас
хальними святами у нас вчер- 
гове побував Василь Петро
вич і зустрівся з депутатами 
та керівниками місцевих рад.

Кожен з них виклав свої про
блеми та бачення розвитку 
населених пунктів. І народний 
депутат в більшості випадків 
взявся допомогти вирішити ці 
проблеми, Він привчає нас 
долучатися до проектів спів- 
фінансування ї це активізує 
громаду робити добрі спра
ви. Василь Яніцький доскона
ло володіє можливостями 
міністерств, часто буває у 
високих кабінетах, вміє пере
конати урядовців у необхід
ності виділення коштів на ви
рішення нагальних проблем 
поліщуків. Сподіваємось на 
впровадження з допомогою 
народного депутата такого 
проекту як фінансування до
роги Р-76 КПП Прикладники
-  Зарічне -  Дубровиця. Має
мо також цілий список на ре
конструкцію доріг місцевого 
значення. Пощастило нам і з 
обласними депутатами Ві
талієм Бойком та Олександ
ром Ткачем.

-  У чому ж їхня допомо
га?

-  Віталій Ярославович дуже 
допомагає у питаннях меди
цини. Поряд з онкологічними 
захворюваннями та серцево- 
судинними нині дуже прогре
сують хвороби опорно-рухо

вого апарату. Кожного тре
тього дня до районної влади 
приходять люди з проханням 
допомогти з лікуванням саме 
цієї хвороби.

-  Освіті, медицині в ра
йоні приділяється велика 
увага. А в якому стані 
сільське господарство?

-  Поки що «ахіллесова п’я
та» -  це розвиток саме цієї 
галузі. Однак позитивний вже 
й той факт, що паями наших 
селян зацікавився інвестор. І 
це дуже радує. Сподіваємось, 
що незабаром більшість на
ших полів будуть засіяні рен
табельними культурами. Крім 
того рішення уряду про сти
мулювання фермерів у галузі 
тваринництва сподіваємося 
також дасть позитивний ре
зультат. Уже запрацювали 
два фермери, які вирощують 
більше 10-15 голів ВРХ, один 
почав займатися вівчарством. 
Це, звичайно, перші паро
стки, однак вони стануть по
зитивним прикладом для 
інших.

-  Якщо звернути увагу і 
порівняти з станом благо
устрою у минулому році, то 
Зарічненщина стала наба
гато чистішою. Запрацював 
Закон «Про відходи»?

-  У більшості населених 
пунктів ми організувати сор
тування побутових відходів. 
Тепер петпляшка збираєть
ся в окремі контейнери.

-  Якось побував в одній 
чіз ваших бібліотек, і там з 
болем говорили, що не 
мають навіть Інтернету...

-  Справді, ця проблема 
вирішується повільно. На мій 
погляд, впровадження Інтер
нету та зв'язку повинна взя
ти на себе держава. Без цих 
новітніх технологій не мож
на розвивати нині ні ОТГ, ні 
сприяти медичній реформі 
чи розбудовувати нову шко
лу.

-  Ще одне болюче пи
тання -  нелегальний видо
буток бурштину. От і сьо
годні перед адміністра
цією зібралося більше 
півсотні нелегальних ко
пачів «сонячного каменю», 
які вимагають дати їм  
можливість видобувати 
бурштин легально.

-  На жаль, цю проблему 
можна вирішити тільки зако
нодавчо і від місцевої влади 
тут мало залежить. Якби 
дане питання вирішилось 
«на верху», то наш край от
римав би ще суттєве напов
нення бюджету.

-  Дякую за розмову.
Андрій  БАБІНЕЦЬ


